
Oświadczenie złożone 
przez senator Barbarę Borys-Damięcką 

Oświadczenie skierowane do przewodniczącego Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji Witolda 
Kołodziejskiego 

Po wysłuchaniu sprawozdania przewodniczącego Rady Języka Polskiego podczas obrad 
senackiej komisji kultury w dniu 13 marca 2008 r. oraz na posiedzeniu plenarnym Senatu 
w dniu 10 kwietnia 2008 r. zwracam się, w ramach przysługującego senatorowi prawa do 
składania oświadczeń, do KRRiT z zapytaniem, dlaczego w obu programach ogólnopolskich 
telewizji publicznej zaniechano - lub zaniedbano tę sprawę - realizacji programu czy 
programów poświęconych poprawnej polszczyźnie, traktowaniu języka polskiego jako 
podstawowego języka komunikacji społecznej, uzmysławianiu widzom piękna i bogactwa mowy 
polskiej, budowaniu słownych skojarzeń, określeń, opisów zdarzeń i odczuć, używaniu metafor 
i rozumieniu pojęć. Wszak przybliżanie i promowanie poprawnej polszczyzny jest właśnie 
zadaniem misyjnym telewizji publicznej. 

Przyłączam się, jak większość senatorów, do apelu profesora Markowskiego o włączenie do 
programów TVP audycji poświęconej polszczyźnie. Proszę także o zbadanie, dlaczego takie 
audycje nie znalazły się w ramach misji i kto ma obowiązek ich wdrożenia. 

Barbara Borys-Damięcka 
senator RP 
 


